

中国健康心理学杂志

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



中国心理卫生协会
CHINESE ASSOCIATION FOR
MENTAL HEALTH

2013年 第21卷 第 4 期
Volume 21 Number 4 April 2013

4

中国健康心理学杂志 2013 年第 21 卷第 4 期

目 次

精神卫生

利培酮片合用舒肝解郁胶囊对阴性症状为主精神分裂症患者认知功能的影响·····	成 军	李 红	石玉中等(481)
难治性抑郁症治疗前后认知功能的对照研究·····	黄成兵	陈桂兵	李 坚 (484)
阿立哌唑治疗抗精神病药物所致高催乳素血症·····	郭金宏	曹长安	廖春平等(487)
氨磺必利与利培酮治疗精神分裂症临床研究·····	邹 凯	刘晓伟	袁 菁等(489)
阅读疗法对精神分裂症患者低自尊及主观幸福感的影响·····	陈 飞	王庆玲	赵后锋等(491)
事件相关电位 P300 在甲基苯丙胺依赖者认知能力检测中的应用 ·····	李金香	蔡 燕	汪 艳等(493)
精神分裂症患者生活质量与应对方式的关系·····	马 云	李占江	徐子燕等(496)
精神分裂症患者腰围、A 型人格与心率变异性相关分析 ·····	邓 文	徐彩霞	杨 宇等(498)
躯体化障碍患者认知功能与 P300 的相关性 ·····	贾海涛	黄文平	甄莉丽 (500)
独立学院大学生精神疾病调查及干预·····	张立侠	申永东	王 慧 (503)
维吾尔族抑郁症患者认知功能研究·····	热娜古丽·艾买江	阿迪拉·阿吉	邹韶红 (505)
认知行为疗法联合芪参复康胶囊治疗重性抑郁症患者临床疗效·····	贾 婷	陈 玖	杨来启等(507)
抑郁障碍患者的人际问题特点·····	张庆吉	涂叶满	(509)
帕利哌酮缓释片治疗精神分裂症的疗效与安全性·····	杨铭哲	林昭宇	梁云海等(511)
心理干预对首发精神分裂症患者家属焦虑抑郁情绪及应对方式的研究·····	丁 婷	宋欣欣	张永东 (536)

心身医学

城市核心家庭妇女产后抑郁的危险因素·····	王小丽	董 燕	周晓梅等(513)
癌症患者创伤后应激障碍症状特点及社会心理相关因素·····	李玉香	张桂青	(515)
2 型糖尿病合并高血压患者抑郁状况及影响因素 ·····	韩东玲	翟晓娟	陈秀清等(518)
连续门诊健康教育对高血压病患者的影响·····	吴丽娜	吴明珍	曾德志等(550)

心理评估

童年期回忆问卷中文版(CR-C)的修订·····	高志华	常 煜	孟广媛等(520)
--------------------------	-----	-----	-----------

心理干预

团体认知治疗对大学生社交焦虑的影响·····	邓明星	王 芳	李业平 (523)
心理干预对基层官兵心理健康的影响·····	张清洁	孟文峰	赵 杰等(525)
幼儿教师心理健康调查及员工心理援助项目干预·····	赵 朋	孟 菲	毛富强 (527)
初中生复原力的干预·····	朱慧慧	于丽荣	卢国华 (530)
心理干预与军人身心健康的关系及其影响因素·····	张理义	徐长军	赵 林 (533)
渐进式肌肉放松法对医学生考试焦虑的干预·····	周英华	薛 惠	张彩娟 (538)
溃疡性结肠炎患者抑郁情绪的心理干预·····	韩东玲	马丽丽	(540)
音乐训练对改善儿童前额叶执行功能的作用·····	韩明鲲	吕 静	(542)
脑卒中后抑郁患者专入化健康教育实施与评价·····	黄美红	韩瑶芳	葛 君 (546)
团体心理辅导对护生实习上岗前焦虑情绪与不自信状态的影响·····			李小苑 (548)

职业心理

海军特训战士与海军岸勤战士的心理健康状况比较·····	陈晓丽	邱 刚	段思竹等(552)
武警某部住院战士心理健康状况·····	苏 燕	郭学兵	刘群英等(554)
D 型人格对新兵应付方式和疲劳的影响·····	曾伟杰	支峭原	郭亚平等(556)
驻疆军人职业倦怠量表结果分析·····	孟新珍	丁 魁	赵小强等(559)
狱警对疑似精神病服刑人员“精神症状”的认识·····	王丽萍	唐安平	(561)

远岛环境对守卫战士反应时的影响·····	陈晓丽	段思竹	黄俊龙等(563)
职中教师职业效能感的现状及其影响因素·····			王 雅 (566)
综合性三级医院男护士离职意愿及其影响因素·····	金晓晴	孙慧敏	吴正奇等(568)
精神疾病专科医院员工心理健康状况和人格特征·····	岳玲梅	马文有	王聪哲等(570)
作战部队官兵心理健康服务需求调查·····	张景兰	戴晴晴	李子建等(573)
华生理论在临床护士健康心理建构中的作用·····		焦永倩	杜芮芮 (576)
民营医院护士职业倦怠现状及影响因素·····		苏 宇	边亚栋 (578)
领导—成员交换与团队满意度关系的中介作用·····	邱 纯	罗正学	关可心等(580)
老年心理			
丧偶对农村老年人主观幸福感的影响·····	汪全海	姚应水	金岳龙等(583)
儿童少年心理			
现代中学生人格的比较研究·····		查永强	徐晓梅 (585)
初中生抑郁现况调查·····	金霞芳	常向东	马丹英 (587)
父母养育方式对中学生创造力倾向和自我效能感的影响·····	刘彩谊	张惠敏	张 莲等(589)
中学生危机脆弱性及其与生活满意度的关系·····		吴素梅	吴沁巍 (592)
高中生焦虑与应付方式的相关研究·····	刘旺发	刘晓莲	蔡 翥等(595)
性心理			
湛江地区女大学生性行为现状及其与性心理健康关系·····		武慧多	杨 健 (597)
大学生恋爱关系困扰的干预及效果·····	李 娇	苏 曼	孙 璐 (599)
大学生和研究生心理			
自恋的年龄特征及父母教养方式的影响·····	高志华	王瑞萌	常 煜等(603)
医学生与非医学生压力、应付方式与社会支持 ·····		李俊娇	王维丹 (606)
大学生情绪调节的认知策略、外显自尊、人格特质与社交焦虑的关系·····	金晓雨	肖 晶	崔丽霞 (609)
农科大学生的自我和谐与自测健康:自尊的调节作用 ·····		李阿特	姚志友 林 静 (612)
不同体育参与度护生积极心理品质的比较·····	张 娜	郭玉芳	张静平 (615)
安徽省大学生博客使用及认知调查·····	李源晖	许 艳	周 青等(617)
农林院校大学生主观幸福感调查·····		李 勇	陈蒙蒙 (619)
高考生社会支持与焦虑的关系:自我效能的中介作用 ·····		殷炜珍	官永雄 (621)
军医大学研究生学习动力分析·····	鲁 娟	周 东	许 放 (624)
大学生手机依赖状况及其与人格特质·····		洪艳萍	肖小琴 (626)
大学生自尊与幸福感的关系:社会支持的中介作用 ·····		李 玲	刘 亚 (628)
唐山大学生自我和谐与一般自我效能感的相关研究·····	王晓一	李 薇	张 红 (630)
个案报告			
短程心理疗法治疗躯体形式障碍个案报告·····			张 娟 (635)
综 述			
心理咨询工作的若干问题·····			陈立成 (631)
梦的理论及挑战·····		王奇艳	武宁强 (637)
内隐自尊测量的“内隐”特性的质疑·····		李文涛	张 林 (639)
信 息			
《中国健康心理学杂志》编辑部声明·····			(486)
更正·····			(490,602)
老年认知心理疾病学术会议征文通知·····			(605)
第三届中国认知行为治疗学术大会通知·····			(608)

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 21 Number 4 April 2013

~~~~~	
The Effect of Risperidone Combined with Shuganjieyu Capsule on Cognitive Function of Schizophrenics with Negative Symptoms. ....	Cheng Jun,Li Hong,Shi Yuzhong,et al(481)
Cognitive Function of Patients with Treatment-resistant Depression before and after Treatment. ....	Huang Chengbing,Chen Guibing,Li Jian(484)
A Control Study on Aripiprazole in the Treatment of Hyperprolactinaemia by Antipsychotics. ....	Guo Jinhong,Cao Changan,Liao Chunping,et al(487)
Clinical Effect of Amisulpride and Risperidone in the Treatment of Schizophrenia. ....	Zou Kai,Liu Xiaowei,Yuan Jing,et al(489)
The Impact of Bibliotherapy on Low Self-esteem and Subjective Well-being of Patients with Schizophrenia. ....	Chen Fei,Wang Qingling,Zhao Houfeng,et al(491)
Application of Event-related Potentials P300 on Cognitive Abilities Screening of Patients with Methamphetamine Dependence. ....	Li Jinxiang,Cai Yan,Wang Yan,et al(493)
Relationship between Quality of Life and Coping Style of Patients with Schizophrenia. ....	Ma Yun,Li Zhanjiang,Xu Ziyang,et al(496)
Relationship among Waist Circumference, Type A Personality and Heart Rate Variability of Schizophrenia Patients. ....	Deng Wen,Xu Caixia,Yang Yu,et al(498)
A Correlation between Cognitive Function and P300 in Patients with Somatization Disorder. ....	Jia Haitao,Huang Wenping,Zhen Lili(500)
Mental Disease of Students in Independent Colleges and the Intervention Strategies. ....	Zhang Lixia,Shen Yongdong,Wang Hui(503)
Cognitive Function of Uyghur Patients with Depression. ....	Renaguli Aimaijiang,Adila Aji,Zou Shaohong(505)
Clinical Effect of Cognitive Behavioral Therapy Combined with Qishenfukang Capsules on Major Depressive Disorder. ....	Jia Ting,Chen Jiu,Yang Laiqi,et al(507)
Analysis on Interpersonal Problem Characteristics of Patients with Depression. ....	Zhang Qingji,Tu Yeman(509)
Efficacy and Safety of Paliperidone Extended-release Tablets in Treatment of Schizophrenia. ....	Yang Mingzhe,Lin Zhaoyu,Liang Yunhai,et al(511)
Risk Factors of Postnatal Depression among Women in Urban Nuclear Family. ....	Wang Xiaoli,Dong Yan,Zhou Xiaomei,et al(513)
The Symptomatic Characteristics of Posttraumatic Stress Disorder of Cancer Patients and Social Psychology Related Factors. ....	Li Yuxiang,Zhang Guiqing(515)
Depression of Patients with Diabetes Mellitus and Hypertension and Its Influencing Factors. ....	Han Dongling,Zhai Xiaojuan,Chen Xiuqing,et al(518)
The Revision of Chinese Version of Childhood Recollections(CR—C). ....	Gao Zhihua,Chang Yu,Meng Guangyuan,et al(520)
The Impact of Cognitive Group Therapy on College Students' Social Anxiety. ....	Deng Mingxing,Wang Fang,Li Yeping(523)
The Impact of Psychological Intervention on Mental Health of Basic Unit Officers and Soldiers. ....	Zhang Qingjie,Meng Wenfeng,Zhao Jie,et al(525)
Mental Health of Preschool Teachers and the Effect of Employee Assistance Program. ....	Zhao Peng,Meng Fei,Mao Fuqiang(527)

Resilience Intervention in Middle School Students. ....	Zhu Huihui, Yu Lirong, Lu Guohua(530)
The Relationship of Psychological Intervention with Military Personnel's Psychosomatic Health and Its Influential Factors. .....	Zhang Liyi, Xu Changjun, Zhao Lin(533)
The Effect of Psychological Intervention on Anxiety, Depression and Coping Style of First-episode Schizophrenia Families. .....	Ding Ting, Song Xinxin, Zhang Yongdong(536)
Effect of Progressive Muscle Relaxation on Test Anxiety of Medical Students. ....	Zhou Yinghua, Xue Hui, Zhang Caijuan(538)
Effect of Psychotherapy on Depression in Patients with Uicerative Colitis. ....	Han Dongling, Ma Lili(540)
Effect of Music Training on Improving Prefrontal Executive Function of Children. ....	Han Mingkun, Lv Jing(542)
Implementation and Evaluation of Proactive Health Education for Patients with Post—stroke Depression. .....	Huang Meihong, Han Yaofang, Ge Jun(546)
Effect of Group Counseling on Anxiety and Self-confident State of Nursing Students before Practice. ....	Li Xiaoyuan(548)
Influence of Outpatient Continuous Health Education on Patients with Hypertension. .....	Wu Li'na, Wu Mingzhen, Zeng Dezhi, et al(550)
Mental Health Status of Specially Trained Navy Soldiers and Navy Logistic Soldiers. .....	Chen Xiaoli, Qiu Gang, Duan Sizhu, et al(552)
Mental Health of Hospitalized Soldiers in the Chinese People's Armed Police Forces. .....	Su Yan, Guo Xuebing, Liu Qunying, et al(554)
Effect of Type D Personality on Coping Style and Fatigue of Recruits. ....	Zeng Weijie, Zhi Qiaoyuan, Guo Yaping, et al(556)
Job Burnout of 3878 Military Men Stationed in Xinjiang. ....	Meng Xinzhen, Ding Kui, Zhao Xiaoqiang, et al(559)
Understanding of Prison Police on Mental Symptoms of Prisoners with Suspected Psychosis. .....	Wang Liping, Tang Anping(561)
The Influence of Remote Islands Environment on Reaction Time of Guarding Soldiers. .....	Chen Xiaoli, Duan Sizhu, Huang Junlong, et al(563)
Professional Efficacy of Preservice Teachers and Its Influencing Factors. ....	Wang Ya(566)
Turnover Intention and Its Influencing Factors among Male Nurses in 3—level General Hospitals. .....	Jin Xiaoping, Sun Huimin, Wu Zhengqi, et al(568)
Mental Health and Personality Characteristics of Psychiatric Hospital Staff. .....	Yue Lingmei, Ma Wenyou, Wang Congzhe, et al(570)
An Investigation about Psychological Service Demands of Combat Troops. ....	Zhang Jinglan, Dai Qingqing, Li Zijian, et al(573)
Influence of Watson Theory on Healthy Mental Construction of Clinical Nurses. ....	Jiao Yongqian, Du Ruirui(576)
The Situation and Influential Factors of Nurses' Job Burnout in Private Hospitals. ....	Su Yu, Bian Yadong(578)
The Mediator of Relationship between Leader—Member Exchange and Team Satisfaction. .....	Qiu Chun, Luo Zhengxue, Guan Kexin, et al(580)
The Influence of Widowed Elders on Subjective Well—being of the Aged in Countryside. .....	Wang Quanhai, Yao Yingshui, Jin Yuelong, et al(583)
The Comparative Study on Modern Middle School Students' Personality. ....	Zha Yongqiang, Xu Xiaomei(585)
Depression of Junior High School Students. ....	Jin Xiafang, Chang Xiangdong, Ma Danying(587)
The Influence of Parental Rearing Style on Students' Creativity Tendency and Self-efficacy. .....	Liu Caiyi, Zhang Huimin, Zhang Lian, et al(589)
Middle School Students' Crisis Frangibility and Its Relationships with Life Satisfaction. ....	Wu Sumei, Wu Qinyi(592)
Relationship between Anxiety and Coping Style of Senior Middle School Students. .....	Liu Wangfa, Liu Xiaolian, Cai Zhu, et al(595)
Female College Student's Sexual Behaviors and Its Correlation with Psychosexual Health. ....	Wu Huiduo, Yang Jian(597)
Design and Effect of Group Psychotherapy Program on College Students' Love Disturb. ....	Li Jiao, Su Man, Sun Lu(599)

Narcissism with Growth and the Influences of Parental Rearing Pattern on It.  
..... Gao Zhihua,Wang Ruimeng,Chang Yu,et al(603)

Relationship between Pressure,Coping Style and Social Support of Medical Students and Non Medical Students.  
..... Li Junjiao,Wang Weidan(606)

The Relationship between Cognitive Emotional Regulation Strategies,Self-esteem,Personality Trait and Social Anxiety.  
..... Jin Xiaoyu,Xiao Jing,Cui Lixia(609)

Self Consistence and Congruence and Self-rated Health Condition in Agricultural Students;Moderating Roles of Self-esteem.  
..... Li A'te,Yao Zhiyou,Lin Jing(612)

Positive Psychological Qualities among Nursing Students with Different Level of Sports Participation.  
..... Zhang Na,Guo Yufang,Zhang Jingping(615)

College Students' Blog Using and Cognition in Anhui Province. .... Li Yuanhui,Xu Yan,Zhou Qing,et al(617)

Subjective Well-being of Agriculture and Forestry College Students. .... Li Yong,Chen Mengmeng(619)

The Mediating Role of Self—Efficacy on Social Support and Anxiety of Senior Year Students.  
..... Yin Weizhen,Guan Yongxiong(621)

Study Impetus of Military Medical Graduate Students. .... Lu Juan,Zhou Dong,Xu Fang(624)

Relationship between Mobile Phone Dependence and Personality among College Students. ... Hong Yanping,Xiao Xiaoqin(626)

The Relationship between Self—esteem and Well-being of Undergraduates; The Mediating Effect of Social Support.  
..... Li Ling,Liu Ya(628)

Relationship between Self Consistency and Congruence and General Self-efficacy of College Students.  
..... WangXiaoyi,Li Wei,Zhong Hong(630)

Some Issues in Counseling Work. .... Chen Licheng(631)

A Case of Short-term Psychological Treatment of Somatoform Disorders. .... Zhang Juan(635)

Theory and Challenge of Dream. .... Wang Qiyan,Wu Ningqiang(637)

The Criticize of "Implicit" Characters of Implicit Self-esteem Measurement. .... Li Wentao,Zhang Lin(639)

**中国健康心理学杂志**  
(月刊) 1993 年创刊 第 21 卷 第 4 期  
2013 年 4 月 15 日出版

主 管:中 国 科 学 技 术 协 会  
主 办:中 国 心 理 卫 生 协 会  
编辑出版:《中国健康心理学杂志》编委会  
(北京德外安康胡同 5 号 邮编:100088)  
(河北省唐山市建设南路 57 号 邮编:063000)  
电话:0315—3726590

E-mail :jkxl@chinajournal.net.cn  
http://jkxl.chinajournal.net.cn/

编委会主任:崔以泰  
主 编:马 辛 袁聚祥 执行主编:李建明  
编辑部主任:段建勋  
责任编辑:库雪飞 李 薇 英文编辑:杨绍清  
印 刷:河 北 理 工 大 学 印 刷 厂  
国内发行:河 北 省 唐 山 市 邮 政 局  
邮发代号:18—285 (全国各地邮局订阅)  
国外发行:中国国际图书贸易总公司(北京:399 信箱)  
国外发行代号:M8256  
中国标准连续出版物号: ISSN 1005—1252  
CN 11—5257/R

**CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY**  
**Bimonthly Established 1993**  
**Volume 21 Number 4 April 2013**

**Responsible Institution:** Chinese Association of Science and Technology  
**Sponsor:** China Association for Mental Health  
**Editing & Publishing:** Editorial Board of China Journal of Health Psychology  
(5 Ankang Lane,Dewai,Beijing 100088,China)

**E—mail :**jkxl@chinajournal.net.cn  
**http://**jkxl.chinajournal.net.cn/  
**Director of Editorial Board:**Cui Yitai  
**Editor-in-Chief:**Ma Xin Yuan Juxiang  
**Managing Director:**Li Jianming  
**Editorial Director:**Duan Jianxun  
**Executive Editor:**Ku Xuefei Li Wei  
**English Editor:**Yang Shaoqing  
**Printing:**Printing Plant of Hebei University of Technology  
**Domestic Distributor:**China Local Post Office  
**Code No:**18—285  
**Overseas Distributor:**China International Book Trading Corporation (P.O Box 399 of Beijing)  
**Code No:**M8256  
**CSSN:**ISSN 1005—1252 CN 11—5257/R